
Protokół Nr IX.2011 
z sesji Rady Gminy Górzyca  

odbytej w dniu 27 maja 2011 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Bańka o godzinie 1300 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oświadczył, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 14 radnych, co pozwala na  podejmowanie prawomocnych 
uchwał. Powitał radnych, zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek 
organizacyjnych gminy oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności 
stanowią załącznik do protokołu. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
Radni nie zgłosili innych propozycji do porządku obrad sesji w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad: 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowego Sołtysa 

Sołectwa Gminy Górzyca”. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia 

naruszenia prawa. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 

Górzyca na 2011 r. Nr III/18/10 z dnia 17 grudnia 2010 r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/19/10 z dnia            

17 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Górzyca na lata 2011-2022. 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy za 
2010 w tym Kompleksu Sportowo-Rehabilitacyjnego. 

9. Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego 
Związku Gminy CZG-12. 

10. Przyjęcie protokołu VIII sesji Rady Gminy Górzyca. 
11. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
12. Wolne wnioski i informacje. 
13. Zakończenie obrad IX sesji Rady Gminy. 

 
Realizacja porządku obrad: 

 
Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 
 

 



Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił Wójt Gminy Robert Stolarski /inf. stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowego Sołtysa Sołectwa 
Gminy Górzyca”. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy.                    
W uzasadnieniu poinformował, że wnioskiem z dnia 29 kwietnia 2011 r. Rada 
Sołecka sołectwa Czarnów wniosła o nadanie dla Pana Bolesława Grala tytułu 
„Honorowy Sołtys”. Zgodnie z regulaminem nadania ww. tytułu, warunkiem 
nadania tytułu jest: 
- posiadanie stażu pełnienia funkcji Sołtysa przez okres 12 lat;  
- nieskazitelność charakteru, autorytet szanowany w środowisku; 
- aktywność społeczna. 
Zgodnie z § 7 Regulaminu Kapituła Honorowego Sołtysa  Gminy Górzyca 
dokona merytorycznej oceny wniosku. Dodał, że Kapituła spotka się w dniu 
dzisiejszym po posiedzeniu Komisji. Natomiast Rada Gminy w drodze podjęcia 
uchwały dokona nadania tytułu „Honorowego Sołtysa Sołectwa Gminy 
Górzyca”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 23 maja 2011 
r.  i został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje, ponadto 
kandydatura została pozytywnie oceniona przez skład Kapituły Honorowego 
Sołtysa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaję  
pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowego 
Sołtysa Sołectwa Gminy Górzyca”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała Nr IX.41.2011 
została podjęta 14 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
Nastąpiło wręczenie plakietki Honorowy Sołtys i tabliczki okolicznościowej.           
Gratulacje, wiązanka kwiatów dla p. Bolesława Grala i wiązanka dla p. Haliny 
Grala (żony). 
 
Godz. 1330   Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach. 

 



Godz. 1340 wznowienie obrad sesji. Państwo Grala opuścili sesję. Obecnych na 
sesji jest 14 radnych. 
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Podinsp. ds. ochrony środowiska        
i gosp. wodnej Anna Kwiek. W uzasadnieniu poinformowała, że w dniu               
12 kwietnia 2011 roku do Rady Gminy Górzyca wpłynęło wezwanie Związku 
Nauczycielstwa Polskiego Zarząd Oddziału w Słubicach do usunięcia 
naruszenia prawa do jakiego, zdaniem ZNP doszło przy uchwalaniu Uchwały Nr 
VII.33.2011 Rady Gminy Górzyca z dnia 31 marca 2011 roku w sprawie 
likwidacji Szkoły Podstawowej w Pamięcinie oraz Uchwały Nr VII.34.2011 
Rady Gminy Górzyca z dnia 31 marca 2011 roku w sprawie likwidacji Szkoły 
Podstawowej im. Gen. J. H. Dąbrowskiego w Żabicach. Zgodnie z art. 101 
ustawy o samorządzie gminnym każdy, czyj interes prawny lub uprawnienia 
zostały naruszone uchwałą lub zarządzeniem podjętymi przez organ gminy w 
sprawie z zakresu administracji publicznej, może - po bezskutecznym wezwaniu 
do usunięcia naruszenia - zaskarżyć uchwałę do sądu administracyjnego. ZNP 
Oddział Słubice wnosi o usunięcie naruszenia prawa polegającego jego zdaniem 
na nie zapewnieniu nauki uczniom w innej placówce publicznej tego samego 
typu, co w opinii wnioskującego stanowi naruszenie art. 59 ust. 1 ustawy z dnia 
7 września 1991 o systemie oświaty (Dz. U. z 2004 r. Nr 256, poz. 2572 ze zm.). 
Wniosek ZNP Oddziału w Słubicach nie zasługuje na uwzględnienie, gdyż przy 
podejmowaniu przedmiotowych uchwał nie doszło do naruszenia prawa. ZNP 
stwierdza, że podstawowym zarzutem wobec wyżej wymienionych uchwał jest 
nie zagwarantowanie uczniom nauki w szkole tego samego typu, gdyż Rada 
Gminy Górzyca zadeklarowała zapewnienie kontynuacji nauki dzieciom w 
Niepublicznej Szkole Podstawowej z Oddziałami Przedszkolnymi w Pamięcinie 
ze Szkoła Filialną w Żabicach, dla której organem prowadzącym jest „Fundacja 
Kształcenia Kreatywnego”, ale zdaniem ZNP: „Fundacja dopiero założy szkołę, 
a w chwili podejmowania uchwał szkoła nie istniała”. Powyższy zarzut nie 
znajduje uzasadnienia, ponieważ Rada Gminy Górzyca w § 2 i § 3 omawianych 
uchwał gwarantuje uczniom likwidowanych szkół kontynuowanie nauki w 
Niepublicznej Szkole Podstawowej z Oddziałami Przedszkolnymi w Pamięcinie 
ze Szkołą Filialną w Żabicach w klasach I – VI szkoły podstawowej i oddział 
przedszkolny, o uprawnieniach szkoły publicznej, gdzie obie szkoły, zarówno 
szkoła w Żabicach jak i szkoła w Pamięcinie mieścić się będą w tych samych 
budynkach likwidowanych szkół, a w chwili podejmowania przez Radę Gminy 
przedmiotowych uchwał Niepubliczna Szkoła Podstawowa z Oddziałami 
Przedszkolnymi w Pamięcinie ze Szkołą Filialną w Żabicach już istniała, 
ponieważ została założona z dniem 25 lutego 2011 roku potwierdzonym wpisem 

 



do Ewidencji szkół i placówek niepublicznych Gminy Górzyca prowadzonej 
przez Gminę Górzyca i uzyskała pozytywną opinię Lubuskiego Kuratora 
Oświaty niezbędną do uzyskania uprawnień szkoły publicznej. 
Dowód: 

1. zaświadczenie Nr 1/11 z dnia 25 lutego 2011 r. o wpisie Niepublicznej 
Szkoły Podstawowej z Oddziałami Przedszkolnymi w Pamięcinie ze 
Szkołą Filialną w Żabicach do ewidencji szkół i placówek niepublicznych 
prowadzonej przez Gminę Górzyca – (kopia w załączeniu); 

2. opinia Lubuskiego Kuratora Oświaty z dnia 24 lutego 2011 roku w 
sprawie założenia Niepublicznej Szkoły podstawowej z Oddziałami 
Przedszkolnymi w Pamięcinie ze Szkołą Filialną w Żabicach – (kopia w 
załączeniu). 

Zgodnie ze Statutem Niepublicznej Szkoły Podstawowej z Oddziałami 
Przedszkolnymi w Pamięcinie ze Szkołą Filialną w Żabicach szkoła zapewnia 
bezpłatne nauczanie w zakresie ramowych planów nauczania w 6 letnim cyklu 
kształcenia oraz realizuje cykl przygotowania do podjęcia nauki w formie 
oddziału obowiązkowego przygotowania przedszkolnego zgodnie z podstawą 
programową dla wychowania przedszkolnego. Rekrutacja będzie prowadzona w 
oparciu o zasadę obowiązku szkolnego. Szkoła rozpocznie kształcenie od 01 
września 2011 roku. 
Dowód:  

3. wyciąg ze Statutu Niepublicznej Szkoły Podstawowej z Oddziałami 
Przedszkolnymi w Pamięcinie ze Szkołą Filialną w Żabicach – statut str. 
od 1 do 3 (kopia w załączeniu). 

Zgodnie z § 3 przedmiotowych uchwał Rady Gminy Górzyca Niepubliczna 
Szkoła, o której mowa przejmuje obwody likwidowanych szkół, a dowóz 
uczniów ze Spudłowa do Żabic, a także z Lasek Lubuskich oraz Radówka do 
Pamięcina nadal zapewnia Gmina Górzyca. Nie można zgodzić się również z 
zarzutem odnoszącym się do uzasadnienia omawianych uchwał w przedmiocie 
wyzbycia się przez organ prowadzący placówki oświatowe zadania własnego 
ustalonego treścią aktu rangi ustawowej, ponieważ Gmina Górzyca nadal będzie 
prowadzić szkoły publiczne tj. Szkołę Podstawową w Czarnowie, Szkołę 
Podstawową w Górzycy oraz Publiczne Gimnazjum w Górzycy. Bezzasadny 
jest również zarzut, że organ samorządu terytorialnego podejmując decyzję o 
likwidacji szkół publicznych kierował się wyłącznie czynnikiem 
ekonomicznym, ponieważ na likwidację szkół składa się wiele innych 
czynników – jeden z ważniejszych to czynnik demograficzny, sporządzony na 
podstawie liczby zameldowanych dzieci w obwodzie szkół, który w 
perspektywie najbliższych 6 lat wskazuje, że liczba ta nie ulegnie zwiększeniu w 
Żabicach (obecnie uczy się 49 uczniów, a w 2015 roku liczba ta wyniesie 43 
uczniów), a w Pamięcinie nastąpi niewielki wzrost. Mając na uwadze powyższe 
wyżej wymienione szkoły w ciągu najbliższych 2 lat z pewnością uległyby 
likwidacji, a uczniowie musieliby być dowożeni do innych szkół. W sytuacji 

 



założenia Szkoły Niepublicznej taki fakt nie nastąpi, a uczniowie 
likwidowanych szkół nadal będą kontynuować naukę w tych samych szkołach         
i w takich samych warunkach, ponieważ zgodnie z § 5 przedmiotowych uchwał 
mienie ruchome i nieruchome będące na stanie i w użytkowaniu likwidowanych 
szkół przeznacza się na cele prowadzenia Niepublicznej Szkoły Podstawowej. 
Szkoła Niepubliczna, o której mowa dodatkowo będzie zarządzana przez 
rodziców uczniów, którzy weszli w skład Rady Fundacji Kształcenia 
Kreatywnego. Dodatkowym źródłem finansowania niepublicznej szkoły będą 
środki Unii Europejskiej. Gmina Górzyca nadal będzie przekazywała subwencję 
oświatową dla Niepublicznej Szkoły Podstawowej z Oddziałami 
Przedszkolnymi w Pamięcinie ze Szkołą Filialną w Żabicach.  Należy również 
odrzucić zarzut nie przedstawienia zmienionych projektów uchwał Rady Gminy 
Górzyca Nr V/28/11 i Nr V/29/11 z dnia 11 lutego 2011 roku w sprawie zamiaru 
likwidacji Szkoły Podstawowej w Pamięcinie i Szkoły Podstawowej im. Gen. 
J.H. Dąbrowskiego w Żabicach do zaopiniowania ZNP Oddział w Słubicach, 
ponieważ wyżej wymienione projekty uchwał zostały przedłożone ZNP Oddział 
w Słubicach pismem z dnia 07.01.2011 r. i uchwalone przez Radę Gminy 
Górzyca w dniu 11 lutego 2011 roku o takiej samej treści (bez zmian) jakie 
przedłożone zostały do ZNP Słubice. 
Dowód: 

4. pismo do ZNP z dnia 07.01.2011 r. (kopia); 
5. projekty uchwał: Nr IV/    /11 Rady Gminy Górzyca z dnia 28.01.2011 w 

sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Pamięcinie i Nr IV/    
/11 Rady Gminy Górzyca z dnia 28.01.2011 w sprawie likwidacji Szkoły 
Podstawowej im. Gen. J.H. Dąbrowskiego w Żabicach (kopia); 

6. projekty uchwał: Nr V/   /11 Rady Gminy Górzyca z dnia 11 lutego 2011 
roku w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły podstawowej w Pamięcinie i 
Nr V/    /11 Rady Gminy Górzyca z dnia 11 lutego 2011 roku w sprawie 
zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Gen. J.H. Dąbrowskiego w 
Żabicach (kopia). 

Należy tu nadmienić, że zmiany nastąpiły jedynie w uzasadnieniu do wyżej 
wymienionych uchwał w sprawie zamiaru likwidacji szkół. Były one 
spowodowane faktem, że Rada Gminy Górzyca przełożyła głosowanie wyżej 
wymienionych uchwał z planowanego 28.01.2011 roku na 11 lutego 2011 roku 
w celu odbycia zebrania z rodzicami i nauczycielami Szkoły Podstawowej w 
Pamięcinie. Zebranie odbyło się w dniu 2 lutego 2011 roku. W wyniku tego 
spotkania Wójt Gminy Górzyca na sesję w dniu 11 lutego 2011 roku przedłożył 
autopoprawkę do uzasadnień wyżej wymienionych uchwał o zamiarze 
likwidacji szkół, które to zmiany dotyczyły prognoz demograficznych, 
zatrudnienia nauczycieli, zapewnienia, że w przypadku rezygnacji z 
prowadzenia szkół przez Fundację, Gmina Górzyca zapewni uczniom 
kontynuowanie nauki w tej samej szkole. 
Dowód: 

 



7. projekty uchwał wraz z uzasadnieniem Nr IV/    /11 z 28.01.2011 w 
sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Pamięcinie i Żabicach 
(kopia); 

8. projekty uchwał wraz z uzasadnieniem z autopoprawką do uchwał Nr V/    
/11 z 11.02.2011 roku w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej 
w Pamięcinie i Żabicach (kopia). 

Zmiany zostały wyraźnie zaznaczone pogrubionym drukiem. Ponadto ZNP 
Oddział w Słubicach pomimo że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 23 maja 
1991 r. o związkach zawodowych (Dz. U. z 2001 r. Nr 79, poz. 854 z późn. zm.) 
nie jest związkiem zawodowym reprezentatywnym w rozumieniu wyżej 
wymienionej ustawy, otrzymał również drugi projekt uchwał Rady Gminy 
Górzyca z dnia 21.02.2011 roku w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w 
Pamięcinie i Żabicach. 
Dowód: 

9. pismo z dnia 22 lutego 2011 r. (kopia); 
10. pismo z dnia 02 marca 2011 r. (kopia). 

Ponadto zgodnie z Uchwałą NSA z dnia 29 listopada 2010 roku Naczelny 
Sąd Administracyjny w Warszawie  I/OPS 2/10 w składzie siedmiu sędziów 
stwierdził, że „uchwała o zamiarze likwidacji i uchwała o likwidacji szkoły, 
podjęte na podstawie art. 59 ust. 1 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie 
oświaty są aktami prawnymi podejmowanymi w sprawie objętej opiniowaniem 
przez odpowiednie władze statutowe związku zawodowego stosownie do 
przepisu art. 19 ust. 2 ustawy o związkach zawodowych, z tym że 
przedstawienie do zaopiniowania projektu jednej z nich oznacza dopełnienie 
obowiązku, o którym mowa w art. 19. ust.2.” Wobec powyższego uchwały: Nr 
VII.33.2011 r. Rady Gminy Górzyca  z dnia 31 marca 2011 roku w sprawie 
likwidacji Szkoły Podstawowej w Pamięcinie i uchwała Nr VII.34.2011 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 31 marca 2011 roku w sprawie likwidacji Szkoły 
Podstawowej im. Gen. J.H. Dąbrowskiego w Żabicach nie naruszają normy art. 
59 ust. 1 ustawy z dnia 07 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2004, 
Nr 256, poz. 2572 ze zm.).  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 23 maja 2011 
r.  i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję sfery socjalnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Radna Anna Wasilewska zapytała jak rozumieć stwierdzenie zawarte w 
uzasadnieniu, że ZNP cyt. „nie jest związkiem zawodowym reprezentatywnym” 
w rozumieniu ustawy o związkach zawodowych? 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że związek nie posiada określonej w ustawie 
liczby członków. 

 



Radna Anna Wasilewska stwierdziła, że w uzasadnieniu podaje się liczbę 
uczniów Szkoły Podstawowej w Żabicach z prognozą na rok 2015, natomiast 
brak jest takiej informacji w odniesieniu do Szkoły Podstawowej w Pamięcinie. 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że ta informacja jest nieistotna dla całej sprawy 
i w uzasadnieniu podano tylko informację ogólną. 
Przewodniczący Rady Gminy spytał radną Annę Wasilewska, czy chce złożyć 
formalny wniosek o uzupełnienie uzasadnienia o podanie dokładnej liczby 
uczniów w Szkole Podstawowej w Pamięcinie? 
Radna odpowiedziała, że nie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dalszej dyskusji 
poddaję pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała Nr IX.42.2011 
została podjęta 12 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie 
„wstrzymującym” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 
2011 r. Nr III/18/10 z dnia 17 grudnia 2010 r. 
 
Projekt uchwały  przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata 
Gołębiowska. W uzasadnieniu poinformowała, że na podstawie art. 18 ust. 2 
pkt 4 ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy 
należy uchwalanie budżetu Gminy Górzyca na 2011 r. poprzez: 

1. zmniejszenie planu wydatków w rozdziale 75704 „obsługa długu 
publicznego” o kwotę 27.625 zł w wyniku zmniejszenia kwoty wypłat z 
tytułu udzielonych przez Wójta Gminy poręczeń w roku bu8dżetowym 
2011. 

2. zwiększenie planu wydatków w rozdziale 85324 „Państwowy Fundusz 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych” o kwotę 10.000 zł w wyniku 
zmniejszenia procentowego udziału w zatrudnieniu osób 
niepełnosprawnych w stosunku do ogółu zatrudnienia w Urzędzie Gminy 
w Górzycy. 

3. zmiany planu wydatków w rozdziałach 40002, 90001, 90017 na wniosek 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 23 maja 2011 
r.  i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję rozwoju gospodarczego i 
gospodarki komunalnej.   
 

 



Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaję  
pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej 
Gminy Górzyca na 2011 r. Nr III/18/10 z dnia 17 grudnia 2010 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała Nr IX.43.2011 
została podjęta 14 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/19/10 z dnia                       
17 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Górzyca na lata 2011-2022. 
 
Projekt uchwały  przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata 
Gołębiowska. W uzasadnieniu poinformowała, że na podstawie art. 18 ust. 2 
pkt 6 ustawy  o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy 
należy uchwalenie programów gospodarczych. Niniejsza uchwała zmienia 
Uchwałę Nr III/19/10 z dnia 17 grudnia 2010 r.  w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowe Gminy Górzyca na lata 2011-2022, poprzez 
dodatkowe przedsięwzięcie do wykonania przez gminę w latach 2011-2017, 
które będzie miało na celu poprawienie jakości i efektywności oświetlenia 
miejsc publicznych, ulic, placów i dróg znajdujących się na terenie gminy 
Górzyca. Dodała, że zmiana wynika z podpisania umowy z ENEA na wymianę 
oświetlenia ulicznego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 23 maja 2011 
r.  i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję rozwoju gospodarczego i 
gospodarki komunalnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaję 
pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/19/10 
z dnia 17 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Górzyca na lata 2011-2022. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała Nr IX.44.2011 
została podjęta 13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” /uchwała 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
 

 



Ad. 8 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy za 2010          
w tym Kompleksu Sportowo-Rehabilitacyjnego. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 
Małgorzata Gniewczyńska (prezentacja multimedialna). 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Małgorzata Mazur poinformowała, że 
zgodnie z planem pracy komisji przeprowadzona została kontrola działalności 
Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy za 2010 w tym Kompleksu Sportowo-
Rehabilitacyjnego i odczytała treść protokołu z przeprowadzonej kontroli            
/ protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sprawozdanie omawiane było 
na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 23 maja 2011 r.  
i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję sfery socjalnej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że wielokrotnie w spotkaniach                  
z seniorami poruszane są ich wspomnienia, kiedy to funkcjonowało tzw. „kino 
objazdowe” i zabawy towarzyszące po seansach filmowych.  Radny spytał czy 
jest możliwość, w ramach prawa, zorganizowania o podobnym charakterze 
takich spotkań z seansami filmowymi w istniejących świetlicach wiejskich. 
Dodał, że nie będzie problemu ze sprzętem, jednak pozyskanie zgody na 
publiczne odtwarzanie filmów wymaga załatwienia określonych formalności 
oraz związane z tym koszta. Radny poprosił Panią Dyrektor o zorientowanie się 
w tym temacie. 
Dyrektor GOK odpowiedziała, że dokładnie rozezna ten temat i odpowie 
radnemu w terminie późniejszym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dalszej dyskusji 
poddaję pod głosowanie jawne sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 
Kultury w Górzycy za 2010 w tym Kompleksu Sportowo-Rehabilitacyjnego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte 14 
głosami „za” /stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. 9 
Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego Związku 
Gminy CZG-12. 
 

 



Informację przedstawiła i omówiła Podinsp. ds. ochrony środowiska i gosp. 
wodnej Anna Kwiek. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że informacja omawiana była na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 23 maja 2011 r.        
i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję rozwoju gospodarczego                
i gospodarki komunalnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaję  
pod głosowanie jawne informację w sprawie przynależności Gminy Górzyca do 
Celowego Związku Gminy CZG-12. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że informacja została przyjęta 14 
głosami „za” /stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 
Przyjęcie protokołu VIII sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołów z obrad VIII sesji Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
Nr VIII.2011 został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Ad. 11 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 
 

1) Radna Anna Wasilewska złożyła pisemną interpelację, w której prosi o 
podanie kosztów poniesionych przez Urząd Gminy w Górzycy 
związanych z likwidacją oraz o podanie informacji na jakiej zasadzie             
i kiedy nastąpi przekazanie szkół dla Fundacji? /interpelacja stanowi 
załącznik do protokołu. 

2) Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że w ubiegłym roku w okresie 
przedwyborczym „karmiono” nas różnymi obietnicami, m.in. budową 
chodników wzdłuż dwóch ulic w Żabicach, wzdłuż drogi powiatowej w 
Pamięcinie oraz w Laskach Lubuskich. Radny pytanie skierował do 
Wójta Gminy prosząc o odpowiedź, jakie są realne możliwości 
zrealizowania tych projektów jeszcze w roku bieżącym? Ponadto spytał 
czy Wójt posiada środki finansowe na budowę ogrodzenia i postawienie 
ławek na powstałych w roku ubiegłym placach zabaw. Jeżeli tak to kiedy 
to nastąpi? 

 



Wójt odpowiedział, ten temat jest cały czas aktualny, prace są realizowane  
sukcesywnie lub będą w najbliższym czasie rozpoczęte. Natomiast na drugą 
część pytania Wójt odpowiedział, że w miarę posiadanych środków 
wykonywane są prace modernizacyjne placów zabaw i innych miejsc 
rekreacyjnych  na terenie Gminy Górzyca. Przystępując do tych prac oceniamy 
faktyczną potrzebę ich wykonania. 
 
Ad. 12 
Wolne wnioski i informacje. 

1) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił odpowiedzi  na  interpelacje 
radnych zgłoszone podczas VIII sesji. 

2) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił skargę Pani Izabeli 
Wiszniewskiej zam. w Żabicach na kierownika WTZ, która wpłynęła do 
Wójta Gminy Górzyca. 

3) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację Prezesa Sądu 
Okręgowego o liczbie ławników wybieranych na kadencję lat 2011-2015. 
Dodał, że na stronie BIP podane są informacje dotyczące wyborów 
ławników na kolejną kadencję. 

4) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pismo w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyrównania dopłat rolniczych dla Polski i 
priorytetowego potraktowania rolnictwa w ramach prezydencji polskiej w 
UE w II połowie 2011 roku. 

5) Radny Ryszard Dębiński poinformował, że razem z sołtysem sołectwa 
Górzyca uczestniczył w rozmowach z przedstawicielami Rejonu Dróg 
Krajowych w Słubicach w sprawie modernizacji nawierzchni drogi przy 
ul. Wolności w Górzycy. Radny stwierdził, że władze samorządowe 
bardzo rzetelnie podchodzą do problemów zgłaszanych przez radnych, 
jednak nie zawsze jest możliwość ich realizacji. Aspekty finansowe są 
głównym czynnikiem, który nie zawsze pozwala na załatwienie spraw      
i w tym przypadku jest to również argument przeszkadzający. 

6) Radna Małgorzata Mazur spytała czy w tym roku będą rozgrywki piłki 
siatkowej, które w latach wcześniejszych były pod patronatem 
nieżyjącego już Włodzimierza Jermanowskiego? Ponadto radna spytała 
się czy planowany jest tzw. „Dzień seniora” w Stańku? 

W odpowiedzi Dyrektor GOK Małgorzata Gniewczyńska poinformowała, że 
patronat nad turniejem przejęła żona pana Jermanowskiego, ten temat jest 
aktualny i wstępny termin turnieju to 30 czerwca 2011 r. i w miesiącu lipcu. 
Dyrektor GOK w temacie organizacji „Dnia seniora” w miejscowości Stańsk 
odpowiedziała, że ta impreza jest organizowana wspólnie z Ośrodkiem Pomocy 
Społecznej. Jeszcze nie ma decyzji co do organizacji, ale temat zostanie 
rozważony. 

7) Radna Stanisława Urban spytała czy możliwa jest zmiana terminu 
przeprowadzenia sesji Rady Gminy w miesiącu czerwcu.                             

 



W harmonogramie sesja zaplanowana jest na dzień 24 czerwca i jest to 
piątek, dzień po święcie Boże Ciało. 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że wstępnie planuje się odbycie 
sesji  30 czerwca 2011 r.  

8) Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu              
28 kwietnia 2011 r. zaproponował Panu Wójtowi pozyskanie 
dodatkowych środków pieniężnych poprzez zmianę sposobu pobierania 
podatków  w formie książeczek opłat. Radny uważa, że środki pieniężne, 
które pochłania prowizja inkasenta oraz wydruki potwierdzenia wypłat 
kasowych można przeznaczyć na inne inwestycje. W gminie mamy zły 
stan sieci wodociągowych m.in. w Laskach Lubuskich, Stańku. 
Hydrofornie wymagają natychmiastowych remontów. Zbiorniki,              
w których mają się gromadzić wody opadowe m.in. w Laskach 
Lubuskich i Radówku,  nie były czyszczone od lat. Radny stwierdził, że 
jest to nie pierwsze jego działanie na rzecz ograniczenia wydatków. 
Wcześniej jako sołtys wyrażał sprzeciw planowane na rok bieżący 
dofinansowania udziału Gminy Górzyca w projekcie, w ramach którego 
Ochotnicza Straż Pożarna w Górzycy na otrzymać  dodatkowy średni 
samochód ratowniczo-gaśniczy. Poinformował, że jako radny Rady 
Gminy Górzyca obecnej kadencji, w dniu 13 grudnia 2010 r. złożył 
formalny wniosek   o obniżenie diet radnych obecnej kadencji. 

9) Dyrektor GOK poinformowała, że w „Turnieju wsi” I miejsce zajęło 
sołectwo Czarnów . Podziękowała wszystkim sołtysom za udział               
i organizację imprezy. Wręczyła upominki dla zwycięskiego sołectwa 
oraz okolicznościowe koszulki dla sołtysów pozostałych sołectw Gminy 
Górzyca. 

10) Dyrektor Zespołu Szkół Ewa Thiemann poinformowała, że 5 czerwca br. 
przy Zespole Szkół w Górzycy odbędzie się festyn rodzinny, z którego 
dochód będzie przeznaczony na zakup niezbędnego sprzętu dla szkoły. 
Serdecznie zaprosiła wszystkich do udziału. Ponadto podziękowała 
radnym za dofinansowanie wycieczki klasy gimnazjalistów do 
Warszawy.  

 
Ad. 13 
Zakończenie obrad IX sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady  - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji / godz. 1520. 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Krzysztof Bańka 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska.  
  
 

 


